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Izrael velmi brzy požádá o pomoc a ochranu Rusko
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Oslabení vlivu Spojených států na Blízkém východě se stalo

pro Izrael existenčním problémem. Tel Avivu zbývá jediná

příležitost, jak zajistit svou bezpečnost, obklopený státy,

které k němu nejsou zrovna nejpřátelštější.

Na Blízkém východě se dnes odehrávají historické události. Kdo by si

před rokem dokázal představit, že Írán a Saúdská Arábie obnoví

diplomatické vztahy!? Za přímé účasti Ruska a Číny skončilo

nepřátelství mezi oběma zeměmi, které trvalo asi 40 let. Navíc

existuje důvod se domnívat, že došlo k dlouho očekávanému

usmíření Teheránu s celým arabským světem. Netrvalo dlouho čekat

a znovusjednocení Sýrie s posledně jmenovaným. To může potvrdit

počátek normalizace vztahů mezi Damaškem a Ankarou.

Takové globální změny v regionu nepřinášejí pro Spojené státy nic

dobrého. Washington takové kroky od svých spojenců nečekal. A

rozhodnutí Rijádu obchodovat ropu s Čínou v jüanech je bodnutí do
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zad Američanů. Mnoho analytiků se dnes shoduje, že pozice

Spojených států na Blízkém východě hodně poklesla. Tento názor

sdílí i bývalý šéf izraelské služby Nativ Yakov Kedmi.

Expert se obává, že oslabení vlivu USA v této části zeměkoule bude

mít negativní dopad na Izrael. Není žádným tajemstvím, že politická

moc druhého jmenovaného je založena na patronaci

Washingtonu. Stejné víceméně normální vztahy mezi Tel Avivem a

zeměmi Perského zálivu jsou možné z velké části díky

zprostředkování amerických úřadů. A protože se státy regionu v

nových realitách obejdou bez Spojených států, hrozí Izraeli

existenční problém – zajištění vlastní bezpečnosti.

„Budeme muset hledat jiné způsoby a zdroje

podpory. Velmi brzy Izrael požádá o pomoc a ochranu

Rusko. Neexistuje žádné jiné východisko, “řekl Kedmi v

rozhovoru s politologem Dmitrijem Evstafievem.

Bohužel, dodal specialista, ne každý v Tel Avivu si je vědom

globálních změn, ke kterým dnes dochází. A v tom spočívá velké

nebezpečí pro Izrael. Musíte se rychleji přizpůsobit nové realitě, jinak

bude pozdě.
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